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PROTOKÓŁ  
 

 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 21 maja 2025 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 
Krajeńskim. 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 910 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                    
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 
1) Kuszaj Rafał – Przewodniczący Komisji, 

2) Dobek Jarosław, 
3) Kołacki Marek, 
4) Warylak Kazimierz. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
 

 

 Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Pan Rafał Kuszaj. Następnie 

przedstawił porządek posiedzenia.   
 

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF. 
2. Zmiany w budżecie na 2025 r. 

3. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla                      
odbiorców usług.    

4. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia                               
Krajeńskiego. 

5. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień                  

Krajeński za 2024 rok. 
6. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego 

za 2024 rok.  

7. Pozostałe projekty uchwał. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
   III.    Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 
zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 

2025.  
Planowane na rok 2025 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 60.582.687,22 zł,  
- wydatki ogółem – 63.984.357,20 zł. 

W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 150.000,00 zł             
i wynosi 3.401.669,98 zł.  

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 1.150.000,00 zł,  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                        

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi              

w odrębnych ustawach, - w kwocie 1.336.201,58 zł, w tym:  
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 1.000.000,00 zł,  

- środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane w 2022r.               
w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł,  

- środki KPO otrzymane na zadanie "Utworzenie miejsc opieki dla 

dzieci do lat 3 - budowa żłobka w Kamieniu Krajeńskim" kwota 11.349,20 zł,  
- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2024 

kwota 48.360,47 zł,  
- z tytułu opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych               

w obrocie hurtowym za rok 2024 kwota 34.642,40 zł,  

- Przychody jst z wynikających z rozliczenia środków określonych                
w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub 
zadania finansowanego z udziałem tych środków. Dotyczy to następujących 

środków:  
- niewykorzystane środki z programu Fundusze Europejskie na Rozwój 

Cyfrowy 2021-2027 (FERC) dotyczy projektu "Zwiększenie 
cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim" kwota 
115.468,40 zł,  

- Nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 800.000,00 zł, (zwiększenie                   
o 150.000,00 zł.). 

 

Brak dyskusji. 
 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za.       
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Ad.I.2. Zmiany w budżecie na 2025 r. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                        
w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
  

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy gmina sprzedała już dużo 
działek przy ul. Makowej. Zapytał o konkretną ilość.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że                   
z ostatniego podziału sprzedanych zostało 6 działek.  

 
Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy złożył już ktoś wniosek                   

o warunki zabudowy i czy będą tam powstawały domy.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

otrzymuje informacje, że są już pozwolenia na budowę. Prawdopodobnie są 
to 3 pozwolenia czyli będą powstawały domy.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.      
 

Ad.I.3. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla                      

odbiorców usług.    

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował, że w uchwale Nr X/61/2024 Rady Miejskiej           

w Kamieniu Krajeńskim z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie dopłaty do ceny 

wody dla odbiorców usług zmieniony został § 1 gdzie określona została nowa 

wysokość dopłaty w wysokości 0,30 zł (było 0,46 zł) netto plus obowiązujący 

podatek VAT do każdego 1 m3 wody dla Grupy taryfowej 1 i Grupy taryfowej 

2. Zmiana ta spowodowana jest zmianą ceny wody w Grupie taryfowej                    

1 i 2 w okresie od 13 do 24 miesiąca obowiązywania nowej taryfy                          

w wysokości 5,87 zł (było 6,03 zł) netto plus obowiązujący podatek VAT dla 

każdego 1 m3 wody dla Grupy taryfowej 1 i Grupy taryfowej 2, na podstawie 

zatwierdzonej decyzji Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej    

w Gdańsku Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie nr 

G.RZT.70.1.8.2024.MW.7 z dnia 29 kwietnia 2024 r. W związku z tym, aby 

utrzymać cenę wody po dopłacie na dotychczasowym poziomie postanowiono 

jak powyżej. 

 

 Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

4 głosami za.  
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Ad.I.4. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia 

Krajeńskiego. 
 

Przedstawienia raportu o stanie gminy dokonała Pani Burmistrz 

Natalia Marciniak.   

W raporcie zaprezentowane zostały najważniejsze, aktualne dane                

o sytuacji w gminie Kamień Krajeński, od liczby mieszkańców, przez budżet, 

po realizację uchwał i sprawozdania z realizacji zadań, do których gmina jest 

zobowiązana. 

Obowiązek sporządzenia raportu o stanie gminy wynika z art. 28aa 

ustawy o samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Burmistrza Kamienia Krajeńskiego w roku 2024,                                

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy. 

 

Radny Pan Jarosław Dobek zwrócił uwagę, że gmina jest mniej liczna. 

Ubywa mieszkańców w sposób naturalny i nie tylko. Zastanawiał się jak to 

będzie dalej. Oświata zacznie wchodzić w stan zapaści.  

 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że nie jest to 

problem tylko gminy Kamień Krajeński.  

 

Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że pocieszające jest to, że 

powstają nowe budynki i ludzie chcą tutaj mieszkać. Najgorsze jest jednak 

to, że młodzi ludzie nie mają pracy. Gdyby większe ośrodki pracy były bliżej 

to byłoby inaczej. Wskazał w tym miejscu na tereny pod Warszawą czy pod 

Gdańskiem. Niestety brak perspektyw możliwości zarobkowania hamuje 

proces osiedlania, a teren jest do tego bardzo korzystny.  

 

  Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że gmina jest 

czysta, z piękną przyrodą. Nie ma przemysłu i zanieczyszczeń powietrza.  

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja jednogłośnie 4 głosami za 
udzieleniem wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego.      
 
Ad.I.5. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień                    

Krajeński za 2024 rok. 

 

Przedstawienia sprawozdania finansowego Gminy Kamień Krajeński za 

2024 rok dokonał Skarbnik Pan Piotr Gustyn.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    

o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 

uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania                 

budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium z tego tytułu. 

Z kolei w myśl art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               

o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu                           
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terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki            

samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,             

w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. 

 

 Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy rosnący dług gminy nie budzi 

jakichś wątpliwości i problemów wskaźnikowych.   

 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że 5 mln do dochodów to jest 

10%, a zatem jest to bezpieczne.  

 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał o dofinansowania z budżetu 

państwa do projektów i czy jest to cały czas na poziomie 50%.  

 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że muszą być jeszcze takie 

dofinansowania, ponieważ w tej chwili jest tylko dofinansowanie na jedną 

drogę.  

 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał zatem czy z budżetu państwa są 

przygotowywane jakieś programy, aby była możliwość pozyskania 

dofinansowania.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że jeżeli chodzi o drogi 

to nieciekawie to wygląda. W tej chwili będzie dofinansowanie na obronność, 

na schrony. Podkreśliła również, że w tym roku zgłoszone zostało 

zapotrzebowanie na agregaty i rzeczy wyposażeniowe związane                          

z obronnością.  

 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy organizowana jest obrona 

cywilna w gminie. 

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że na chwilę obecną 

prowadzone są szkolenia dla burmistrzów. Później prowadzone będą 

szkolenia dla pracowników odpowiedzialnych za zarządzanie kryzysowe                  

i obronność. 

 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy agregaty będą rozdysponowane 

w ramach OSP.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nie. Będą one na 

stanie Urzędu. Jeżeli zaistnieje taka potrzeba to będą one wypożyczane dla 

OSP. Pani Burmistrz docelowo chciałaby stworzyć sztab kryzysowy. Do tej 

pory tego nie było. W zależności jakie będzie zagrożenie i jakiej kategorii, do 

tego zespołu zaproszeni zostaną eksperci i specjaliści. Pani Burmistrz 

chciałaby, aby były na stałe wskazane osoby, na które w razie kryzysu będzie 

można liczyć.  
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Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że środki idą zatem na 

zwiększenie bezpieczeństwa i obronność.     

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja jednogłośnie 4 głosami za 

zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                     

z wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński za 2024 rok. 

Ad.I.6. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego za 
2024 rok.  

 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                   

o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 

uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania                 

budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium z tego tytułu. 

Z kolei w myśl art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               

o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego 

po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

2) sprawozdaniem finansowym; 

3) sprawozdaniem z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa            

w art. 268; 

4) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; 

5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 

6) stanowiskiem komisji rewizyjnej. 

 

Brak dyskusji.   

 

Komisja jednogłośnie 4 głosami za udzieleniem absolutorium                   

Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego. 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

Brak innych spraw organizacyjnych.  

 
Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy jest możliwość, aby lokale 
wyborcze nie mieściły się na piętrze. Podkreślił, że chodzi o lokal                            

Nr 2 w Kamieniu Krajeńskim. Były 2 czy 3 osoby z balkonikami, na wózku               
i pojawił się problem z dostaniem się do lokalu wyborczego. Organizując 
lokale należałoby brać to pod uwagę. Podkreślił, że osób starszych                            

i niepełnosprawnych jest coraz więcej.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że jest to słuszna uwaga 
i wie o tej sytuacji. Dla mieszkańców miasta lokalem dostosowanym do 
potrzeb osób niepełnosprawnych jest lokal Nr 1. Lokal ten znajduje się na 
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parterze. Faktycznie miała miejsce sytuacja, że osoba na wózku inwalidzkim 

nie mogła dostać się do lokalu. Wyborca został poinformowany, że przed 
wyborami można pobrać zaświadczenie do głosowania i zagłosować w lokalu 

wyborczym Nr 1. Rozumie całą sytuację. Małżeństwo wspólnie pobierze 
zaświadczenia i zagłosują w lokalu Nr 1. Zatem wyborca już teraz o tym wie   
i nie robi z tego tytułu problemu. Pani Burmistrz nie wiedziała, że z innymi 

osobami był jakiś problem.  
 

Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że były to 2 lub 3 osoby.    

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że zaświadczenia 

wydawane są od ręki i nie ma z tym problemu.  
 

Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że czasami są nagłe sytuacje 

np. ktoś złamie nogę i nie będzie mógł dostać się schodami do lokalu 
wyborczego. Poprosił, aby wziąć to pod uwagę.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że temat ten zostanie 

przeanalizowany.  

 
Następnie radny Pan Jarosław Dobek zgłosił jeszcze jedną sprawę 

organizacyjną. Podkreślił, że miał zaszczyt uczestniczyć w obchodach z okazji 

święta 3 maja. Wyraził zadowolenie, że ze strony Pani Burmistrz taka 
inicjatywa jest kultywowana i takie obchody są organizowane. Pojawiła się 

jednak kwestia godzin. Tak się złożyło, że obchody miały miejsce w trakcie 
trwania mszy świątecznej. Osoby, które chciały być na mszy nie mogły wziąć 
udziału w obchodach organizowanych przez Urząd Miejski. Podkreślił, że 

Pani Burmistrz również zaszczyciła w kościele swoją obecnością. Zapytał czy 
takie obchody można by organizować pomiędzy mszami np. 10.30, 10.20, 

aby osoby, które wyjdą z pierwszej mszy mogły z tych obchodów skorzystać.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że jak najbardziej 

można tak zrobić.  
 

Radny Pan Marek Kołacki nawiązał do problemu przepustu drogowego 

w Płociczu od strony Sępólna Krajeńskiego. Zdaje sobie sprawę co ma być po 
kolei wykonywane. Podkreślił jednak, że w chwili obecnej trwają prace na 

drodze krajowej. Pracownicy pomogli i załatali doraźnie zaniżenie. Przydałoby 
się jednak jeszcze więcej. Zapytał Kierownik Referatu RGIiGK Panią 
Katarzynę Choderę czy zna kogoś z kim mogłaby to załatwić. Uważa, że dla 

firmy będzie to znikomy koszt.   
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

może porozmawiać w tej sprawie. Stwierdziła, że jeżeli firma będzie miała 
nadwyżkę masy to może uda się to wykonać.  

 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał czy wiadomo czy 

Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim rozpoczął już wykaszanie poboczy 

dróg powiatowych.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że zaczęli. Zapyta 

Pana Dyrektora o tę sprawę.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał również czy Pani 
Burmistrz będzie wnioskowała do Wojewody o powołanie komisji do 
szacowania strat po przymrozkach.  

 
Radny Pan Kazimierz Warylak podkreślił, że wniosek został już 

złożony.  

 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał także czy ZGKiM 

nabył minikoparkę.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że tak. Dla 

takiego zakładu jest to podstawowy sprzęt. Prowadzone są przecież bieżące 
naprawy i realizowane są inne zadania.  

 
 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Kamień Krajeński, dnia 21 maja 2025 r.   

 

  

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Rafał Kuszaj 


